

From: peter.julian@parl.gc.ca [mailto:peter.julian@parl.gc.ca]
Sent: November-26-20 1:36 PM
To: Mayor Rob Vagramov <RVagramov@portmoody.ca>
Subject: Request regarding Bill C-213 The Canada Pharmacare Act

Mayor VAGRAMOV
PORT MOODY

Dear Mayor VAGRAMOV,

We are writing to you today seeking the City Council of PORT MOODY's formal endorsement of Bill C-213, the Canada Pharmacare Act.

Introduced in February 2020, the Canada Pharmacare Act is ground-breaking new federal legislation based on the recommendations of the Hoskins Advisory Council on the Implementation of National Pharmacare and modelled on the Canada Health Act.

The Canada Pharmacare Act specifies the conditions and criteria that provincial and territorial prescription drug insurance programs must meet to receive federal funding. This includes the core principles of public administration, comprehensiveness, universality, portability, and accessibility.

Universal public drug coverage has been recommended by commissions, committees, and advisory councils dating as far back as the 1940s. Immediately following the last election, the New Democratic Party of Canada began working to draft a legislative framework to enable the implementation of a universal, comprehensive and public pharmacare program. The Canada Pharmacare Act is the first piece of legislation introduced by the New Democrat Caucus in the current Parliament.

As you know, across Canada, people are making impossible choices every day because they cannot afford their prescription medications. Over the past year alone, one-in-four Canadians were forced to avoid filling or renewing a prescription due to cost or take measures to extend a prescription because they could not afford to keep the recommended dosage schedule.

Even those with private coverage are seeing their employer-sponsored benefits shrink – a trend that has accelerated due to the economic impacts of COVID-19. In fact, Canadians are twice as likely to have lost prescription drug coverage as to have gained it over the past year.

Simply put, universal public pharmacare will extend prescription drug coverage to every single Canadian, while saving billions every year. The final report of the Hoskins Advisory Council found that, once fully implemented, universal public pharmacare will reduce annual system wide spending on prescription drugs by \$5 billion. Businesses and employees will see their prescription drug costs reduced by \$16.6 billion annually and families will see their out of pocket drug costs reduced by \$6.4 billion a year.

Although a recent study from Anus Reid Institute found near universal support for pharmacare among the Canadian public, powerful vested interests in the drug and insurance industries are lobbying to block this critical program in order to protect their profits.

Indeed, the Canada Pharmacare Act is reaching a crucial period in the legislative process. The first hour of debate on this bill took place in Parliament on November 18, 2020. The second hour of debate and

the first vote will be held in February 2021. This legislation could be enacted by next spring, allowing millions of Canadians who are struggling to pay for medication to receive the support they desperately need.

That's why we need your help to secure the adoption of the Canada Pharmacare Act in Parliament. We are asking your City Council to join other municipalities across Canada to formally endorse Bill C-213. We will be publicizing this support nationally.

For more information on C-213 and to sign the e-petition, please visit our website:
www.pharmacarec213.ca

Thank you very much for your consideration. Please feel free to contact us if you require further detail.

We look forward to hearing from you.

Sincerely,

Peter Julian, MP

New Westminster-Burnaby

Jenny Kwan, MP

Vancouver East

Don Davies, MP

Vancouver Kingsway

Par la présente, nous demandons à votre conseil municipal d'appuyer officiellement le projet de loi C 213, Loi édictant la Loi canadienne sur l'assurance médicaments.

Présentée en février 2020, la Loi canadienne sur l'assurance médicaments est une nouvelle mesure législative fédérale avant gardiste fondée sur les recommandations du Conseil consultatif présidé par le Dr Hoskins concernant la mise en œuvre d'une assurance médicaments et inspirée de la Loi canadienne sur la santé.

La Loi canadienne sur l'assurance médicaments précise les conditions et les critères que les régimes d'assurance médicaments provinciaux et territoriaux doivent respecter pour être admissibles à un financement fédéral, soit les principes fondamentaux que sont la gestion publique, l'intégralité, l'universalité, la transférabilité, et l'accessibilité.

Rappelons que des commissions, comités et conseils consultatifs divers recommandent la mise en place d'un régime public et universel d'assurance médicaments depuis les années 1940. Au lendemain de la dernière élection générale, le Nouveau Parti démocratique du Canada a commencé à travailler sur un projet de cadre législatif pour établir un régime d'assurance médicaments universel, complet et public. La Loi canadienne sur l'assurance médicaments est la première mesure législative présentée par le caucus néo démocrate au cours de la législature actuelle.

Comme vous le savez, partout au Canada, des gens doivent chaque jour prendre des décisions impossibles, faute de moyens pour payer leurs médicaments d'ordonnance. Au cours de la dernière année seulement, un Canadien sur quatre a dû renoncer à se procurer ou à renouveler un médicament

d'ordonnance en raison du coût ou bien n'a pas respecté la posologie recommandée pour que ses médicaments lui durent plus longtemps, par manque de moyens financiers.

Même les personnes bénéficiant d'une couverture privée voient les avantages offerts par leur employeur diminuer, une tendance qui s'est accélérée en raison des répercussions économiques de la COVID 19. Les Canadiens.nes sont d'ailleurs deux fois plus susceptibles d'avoir perdu leur assurance médicaments que d'en avoir obtenu une au cours de la dernière année.

Autrement dit, un régime d'assurance médicaments public et universel étendra la couverture des médicaments d'ordonnance à chaque Canadien.ne, tout en permettant des économies de plusieurs milliards de dollars par année. Selon le rapport final du Conseil consultatif présidé par le Dr Hoskins, un régime public et universel d'assurance médicaments, une fois pleinement mis en œuvre, permettra de réduire les dépenses annuelles liées aux médicaments sur ordonnance de 5 milliards de dollars. Les entreprises et les employés.es verraient leurs coûts de médicaments sur ordonnance réduits de 16,6 milliards de dollars par an, et les familles, de 6,4 milliards de dollars par an.

Même si, selon une étude récente de l'Angus Reid Institute, un régime d'assurance médicaments universel récolte un appui quasi unanime au sein de la population canadienne, de puissants intérêts dans les secteurs pharmaceutiques et des assurances exercent des pressions pour bloquer ce programme essentiel et protéger leurs profits.

La Loi canadienne sur l'assurance médicaments arrive à une étape déterminante du processus législatif. La première heure de débat consacrée à ce projet de loi a eu lieu au Parlement le 18 novembre 2020. La deuxième heure et le premier vote se dérouleront en février 2021. Cette mesure législative pourrait entrer en vigueur d'ici le printemps prochain, permettant à des millions de Canadiens.nes qui peinent à payer leurs médicaments de recevoir l'aide dont ils ont grandement besoin.

C'est pourquoi nous avons besoin de votre contribution pour faire adopter le projet de Loi C-213 au Parlement. Nous demandons à votre conseil municipal d'unir sa voix à celle d'autres municipalités d'un bout à l'autre du Canada pour appuyer officiellement le projet de loi C 213. Nous ferons connaître cet appui dans l'ensemble du pays.

Pour en savoir plus et pour signer la pétition électronique, veuillez visiter notre site Web : www.pharmacarec213.ca/fr

Nous vous remercions beaucoup de l'attention que vous accordez à la présente. N'hésitez pas à communiquer avec nous pour en savoir plus.

Dans l'attente de votre réponse, nous vous prions d'agréer l'expression de nos sentiments distingués.

Peter Julian, député
New Westminster—Burnaby

Jenny Kwan, députée
Vancouver Est

Don Davies, député
Vancouver Kingsway

New Democratic Party | Nouveau Parti démocratique

I acknowledge that I work on the unceded traditional territory of the Algonquin, Haudenosaunee and Anishinabek peoples.

Je reconnâit que je travaille sur le territoire non-cédé des nations Algonquine, Haudenosaunee et Anishinabek.

(TEL) 613.992.4214 | (CELL) 613.222.4074 | FAX) 613.947.9500

UFCW | TUAC

Help save paper - do you need to print this email?

Économisons le papier – est-il vraiment nécessaire d'imprimer ce courriel?

"My friends, love is better than anger. Hope is better than fear.

Optimism is better than despair. So let us be loving, hopeful and optimistic. And we'll change the world."

-Jack Layton, 1950-2011

« Mes amis, l'amour est cent fois meilleur que la haine. L'espoir est meilleur que la peur. L'optimisme est meilleur que le désespoir. Alors aimons, gardons espoir et restons optimistes. Et nous changerons le monde. »

-Jack Layton, 1950-2011

This email message and any attachment may contain privileged or confidential information and is intended only for the named recipient(s) or group indicated. If you have received this message in error, or are not the named recipient(s), please notify the sender and delete this email message. Thank you for your cooperation.

Ce courriel, ainsi que tout fichier annexé peut contenir des renseignements protégés ou confidentiels et concerne uniquement les destinataires indiqués. Si vous avez reçu ce courriel par erreur, ou si vous n'êtes pas les destinataires, veuillez en aviser l'expéditeur et l'effacer. Merci de votre coopération.